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A napkeleti bölcsek

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Ma  Urunk  bemutatásának  ünnepén  a  napkeleti  bölcsek  példájára  emlékezünk.  Keleti
keresztény  testvéreink  ma  ünnepelik  karácsonyt.  A  bölcsek  az  emberiséget  képviselik  a
gyermek  Jézus  közelében,  akiben  fölismerték  az  Isten  Fiát.  Ezért  figyelünk  rájuk,  mert
keresték, megtalálták, fölismerték! Aranyat, tömjént és mirhát ajándékoztak Neki, az akkori
világ három legfontosabb elemét. Mi az aranyainkat otthon hagytuk. Nem régen többek között
Jordániában jártam és hoztam tömjént, meg mirhát,  itt ég  az oltár előtt.

Isten mindenkié, mi meg egymás testvérei vagyunk!

Nem egyszerű ebben a világban ezt az igazságot meghirdetni, ennek megfelelően élni! Ennek
egy  feltétele  van,  a  fény!  Sötétben  elrejtjük  az  igazságot!  A  világosságra  akkor  jövünk,
amikor  az  igazságunkkal  akarunk  megjelenni!  Kérjük  Istentől,  hogy  a  világosság  fiai,  a
világosság hordozói legyünk ebben a világban! Ez mit jelent, erről később szeretnék néhány
gondolattal segíteni a testvéreknek.

Most vizet szentelünk. A magyarok minden keresztény egyházi ünnepnek sajátos, magyar
vonatkozású nevet is adtak. Csak a magyarok mondják ezt a napot vízkeresztnek. Őseink vizet
szenteltek, ez a víz arra emlékeztette őket, hogy csak tiszta gondolkodással, tiszta szívvel,
tiszta akarattal lehet emberhez méltó életet élni! A vízszentelés arra figyelmeztet bennünket,
hogy  naponta  meg  kell  mosni  nemcsak  az  arcunkat,  a  szívünket  is!  Könnyű  elintézni
kézmosással, arcmosással, zuhanyozással ezt a kérdést. Szívünk tisztasága ennél többet kíván
tőlünk, őszinte önvizsgálatot, önlelepleződést, őszinte törekvéseket! 

Vízszentelés 

Ránk hull a víz egy cseppje, hulljon ránk Isten kegyelme,
hogy elűzzük szívünkből a sötétséget 

és helyet adjunk Isten világosságának!

Szentbeszéd

Kedves, jó Testvérek! Nem tudom, hogy Önöket milyen csillag vezette ide. Illyés Gyula azt
írta:  „A  csillag  mind  betlehemi!”  Sokféleképpen  értelmezték  annak  idején  ezt  a
megfogalmazást! Mi emberek a fények varázsában élünk. Nagyon fontos, hogy az ember igaz
úton járjon! Azt szeretném, ha minket, akik itt vagyunk és 

mindnyájunkat, akik kereszténynek tudjuk magunkat,
az a fény vezetne, amely fény bennünk van!
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Ezt a fényt mindenkinek önmagában föl kell ismerni,
önmagában föl kell szabadítani!

A fény bennünk van!

A probléma csak az, hogy túl nagy a sötétség! Azt olvassuk a Szentírásban, hogy Jézus a
világosság küldötte! Jézus önmagáról azt mondja, hogy én vagyok a világosság, ebből már
bizonyos eligazítást  kapunk. Mi emberek istenarcú lények vagyunk! Minket Isten a maga
képére és hasonlatosságára teremtett. Van lelkünk! Lelkünk el tud komorulni. Lelkünk sötétbe
tud borulni, olyan mélységes sötétségbe, hogy Isten arcának fénye nem tud áttörni rajta.

A világosság és sötétség harca
A  mai  ünnep  arra  az  igazságra  figyelmeztet,  hogy  mindannyian  Isten  arcát  magunkban
hordozzuk! Mindent meg kell tenni azért, hogy Isten fényességes arca kibontakozzon lelkünk
sötétségéből! Állandóan panaszkodunk a sötétségre. Sajnos úgy véljük, hogy a sötétség nem
bennünk  van,  hanem  a  másik  emberben!  A  hibát  mindig  a  másikban  keressük!  Mintha
megfeledkeznénk  arról,  hogy  a  világosság  külön-külön  mindegyikünk  műve  kell,  hogy
legyen! A latin azt mondja mundus, a világ tiszta. Ez is sokat jelent. A magyar a világot nem
véletlenül nevezi így, azt mondja, hogy a világ, amelyben élünk attól világ, hogy világos. 

Az ember élete attól emberi, hogy fényt hordoz!

Jézus  elhozza  a  földre  a  világosságot!  Jézus  azért  jön,  mert  Isten  meg  akarja  menteni  a
lelkünket, meg akarja menteni az életünket! Karácsony második értelme: 

Jézus a világosság!
Jézus azért jön, hogy az ő vonzásába kerüljünk! 
Kibontsuk magunkat a rosszaságunkból, 
gonoszságainkból, sötét gondolatainkból, 
ítélkezéseinkből, előítéleteinkből, bűnbakkeresésből 
és teret adjunk a jónak, ami bennünk van!
Engedjük, hogy a jó kiszabaduljon, hogy működjön!
Értsük jobban meg egymást! 

Higgyük el, hogy minden ember egyforma!
Nincs különbség ember és ember között!

Nyitott Egyház
A mai  ünnep  ezt  az  igazságot  hirdeti!  Karácsonynál  még  lehetne  arra  gondolni,  hogy  a
zsidónak született Jézus a választott nép várakozásainak beteljesítője lesz. Jézus megnő és
hirdeti azt az üzenetet, amit Isten általa küld nemcsak a zsidóknak, hanem minden embernek!
Jézus igazsága akkora igazság, amivel sokan nem tudnak mit kezdeni! Mi nagyon boldogok
lehetünk, hogy keresztények vagyunk! Hallatlan nagy ajándék! A Biblia üzenete, Egyházunk
teológiája is arról szól, hogy a kereszténység Krisztus világosságából bontakozik ki!

A II. Vatikáni Zsinat központi üzenete:
Krisztus Egyháza nyitott Egyház!

Sajnos be kell zárni napközben a templomokat, mert még zárt ajtók esetén is kirabolják. Nem
tudom,  mit  kellene  tenni,  hogy  valamiképpen  kifejeződjön:  az  Egyház  a  világ  nyitott
közössége. 
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A három világvallás
Micsoda különbség van a  mi  keresztény életszemléletünk és  a  zsidó gondolkodás  között.
Micsoda  különbség  van  a  mi  keresztény  gondolkodásunk  és  az  iszlámot  követők
gondolkodása között. Három világvallás. A zsidó azt mondja Jahvé, a muzulmán azt mondja,
hogy Allah, a keresztény azt mondja, hogy Isten! Mindegyik ugyanarra gondol, csak van egy
végtelenül nagy különbség! 

A zsidó vallás nem enged senkit betérni. A zsidó vallás egy zárt világ. Ha akarna is valaki
nem  zsidóként  oda  bejutni,  minimális  a  lehetősége.  Nem  engednek  be  mást  a  maguk
közösségébe. 

A muzulmánok nem tudják tudomásul venni, hogy aki egy másik vallás követője, az nem
ellenségük. Ijesztő tapasztalatunk van éppen most, ebből adódóan. 

Kereszténységünk a nyitott ajtók világa!
Ez  hallatlanul  nagy  felelősség!  Ahogy  hallottuk  a  szentleckében  Pál  apostol  mondja:
megismertem Krisztus világosságát, ettől kezdve életem egyetlen mozgatója, hogy mások is
ismerjék meg Krisztus szeretetét! 

Ez a mi dolgunk: 
A világosság legyen meghatározó 
emberi világunkban, 
a mi krisztusi szeretetünk, 
jóindulatunk, jócselekedeteink, 
amit Krisztustól tanultunk, 
amiket Krisztus példáz nekünk! 
Nagy feladat!

Európa forduljon Istenhez 
Sajnos nagy veszélybe kerültünk, mert Európa megtagadta az örökséget! Európa becsukta az
ajtókat. Európa nem akar tudni Istenről! Az a világ, amit mi emberek építünk, összeomlott,
mert  azok  az  értékek,  amelyek  ezt  a  világot  fölépítették,  hordozták,  ezeket  az  értékeket
megtagadják. Ezzel elszakítjuk azt az egyetlen szálat, ami összeköt bennünket Istennel!

Jörgensennek van egy csodálatos elbeszélése a pókkal kapcsolatosan. A pók megépíti a maga
csodálatos  pókháló  birodalmát.   Egy  őrült  pillanatában  elharapja  azt  a  szálat,  amelyen
keresztül hozzákötötte ezt a birodalmat egy ághoz. Abban a pillanatban rádőlt az egész világ
és agyonnyomta. Lehet, ha mi elszakítjuk az egyetlen szálat  Istenhez, akkor ránk ömlik a
világ?

Romok  alatt  vagyunk!  Ez  a  mai  ünnep  arra  szólít  bennünket,  hogy  térjünk  vissza  a
világossághoz! Forduljunk Krisztushoz,  aki  mindenkié!  Ez a  nap ezt  az igazságot  hirdeti:
nincs különbség ember és ember között! Ez az Isten nélküli világ állandóan azt szajkózza,
hogy mindenki egyforma, hogy legyünk szolidárisak, stb. Üres szólamok Isten nélkül! 

A bölcsek példája
A bölcsek sok mindenre megtaníthatnak bennünket, ők egyszerűen keresik az Isten elgondolta
életet!  Elindulnak  emberi  arculatuk  kialakításának  útján.  Aztán  fölfedezik  az  új  élet
csodálatos  szépségét  önmagukban!  Amikor  erre  rádöbbennek,  abban  a  pillanatban  egy
egészen új életúton indulnak el! Ez a mai ünnep üzenete. 
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Megtalálnak egy kicsi Gyermeket, 
benne fölismerik az Isten küldöttét!
Leborulnak, mert az embernek 
le kell borulni valaki előtt! 
Nincs jobb választás: 
Isten előtt kell leborulni! 

Aki nem Isten előtt borul le, félő,  hogy azt térdre kényszeríti  az ember. Az Istennel való
találkozásban rádöbbennek arra, hogy mit is jelent az ember útja! Más emberként mennek
tovább,  a  világosság  hordozóiként,  egy új  világ építőiként!  Ma ezeken a kérdéseken kell
elgondolkodnunk. 

A világosság bennünk van! 
Induljunk el és bontsuk ki a gyűlölködés, 
a rosszindulat, a rosszakarat sötétségéből 
a jóakaratú Isten arcát 
és hajtsuk meg fejünket előtte! 

Induljunk el Vele együtt az úton, akkor van remény arra,
hogy együtt tudunk menni az úton egymással közösségben,

ennek a világnak világosságát nemcsak hirdetve,
hanem meg is teremtve! Isten segítsen ebben minket!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Jézus tanította az Úr imádságát.  Ezt  minden istenhívő embernek kellene imádkozni.  Nem
tudom  a  zsidók  imádkozzák-e?  A  muzulmánok  imádkozzák-e?  Mi  keresztények  igen!
Bárcsak  együtt  imádkoznánk  velük  és  minden  emberrel!  Ez  arról  szól,  hogy  Isten
mindenkinek teremtő és gondviselő Atyja, mi meg egymásnak testvérei vagyunk! 

Boldogok lehetünk, hogy Szentatya a nyitás cselekvője! Azt kéri, hogy induljunk el egymás
felé! Induljunk el a magunk kicsi világából az emberek felé, hogy összeadjuk jó akaratunkat,
jó szándékainkat, örömeinket, bánatainkat és egymásra találjunk. Jó példa lehet. 

Nagy örömömre szolgált, tegnap késő este Rómából jött egy üzenet, mely szerint az európai
fővárosban, Brüsszelben egyik spanyol képviselő előterjesztést hozott és megszavazták. Az
előterjesztés  arról  szólt,  hogy a  Betegápoló  Irgalmasrend az  irgalmasság,  a  testvériség,  a
felebaráti  szeretet  magasrendű képviselője!  Mi  sokan,  mint  munkatársak  kórházunk révén
mindenképpen ehhez a  közösséghez  tartozunk,  többen,  mint  akik ennek az Intézménynek
szeretetéből, gyógyító világából élhetnek. Imádkozzunk!

Mi Atyánk…
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